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Referat fra regionalt planforum  2.oktober 2023  
 

Sak Iveland kommune – samfunnsdelen – mellomfase  
Tid  Kl. 10.00-11.30 
Til stede:  Iveland kommune: Robert Bjørnestøl  

 Agder fylkeskommune: Ingvild N. Skjong (møteleder), Ingunn D. 
Håkonsen(referent), Kåre Kristiansen (plan), Trygve Skarpeteig 
(klima) 
 Statsforvalteren: Thomas Kiland-Langeland, Dag Petter Sødal  

Diskusjonstema Struktur, rød tråd mellom prioriteringer og satsningsområde  
Sendt til  Agder fylkeskommune(AFK), Statsforvalteren(SF) 

 
 Agenda var tilbakemelding på foreløpig utkast av samfunnsdelen.  
 

- Iveland kommune v/ Bjørnestøl starter med å forklare bakgrunnen, prosess og 
arbeid mot politisk hold (forankring nåværende og nye politikere). Etter 
inspirasjon fra andre kommuners samfunnsdel, har de å bygge planforslaget opp 
etter 3 tverrsektorielle satsingsområder. Blant annet er et viktig tema hvordan 
kommunen skal jobbe med utenforskap. Nå vurderer kommunen behovet for 
antall mål og strategier. Samfunnsdelen bør være vedtatt innen sommer 2024.  

 
Statsforvalteren likte oppsettet, det var kortfattet og med tydelige områder. De hadde 
videre følgende kommentarer i følgende punkter:  

- Kommunens situasjon bør beskrives noe mer, som en overgang mellom 
utfordringsbilde og mål/satsinger, eksempelvis økonomisk situasjon.  

- Konsekvensene av demografiutfordringen bør beskrives – hvordan er tilstand og 
framtidsutsiktene for omsorgssektoren.  

- Behov for om-fordeling av økonomi framover (omsorgstjenester vs skole mm)  
- Rollefordeling – kommunens egen rolle og realistiske handlingsrom innen de 

ulike satsingene (f.eks. boligbygging Kartet bør ha mer avgrenset områder og 
være mer konsekvent. Kan hjelpe på styring. Se vurderinger i ATPs-planen 
rekkeviddevurdering omkring gange/sykkel. 
( https://agderfk.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?appid=b031eb3e6
94f4157aa45265835a69b9bv ) 

- Vurderinger omkring områder, (arealreserve og spredt boligbygging- hvordan nå 
egne mål)  

- Arealregnskapet- vurdering eksisterende typer boliger vs. mot hva kommunen 
ønsker å satse på? Er det fortettingspotensiale? – er økt konsentrasjon i 
sentrene mulig og hva kan kommunen gjøre for å oppnå dette?  

- Transport-perspektivet. Hva er kommunens rolle og handlingsrom i satsingene 
på bedre veger og kollektivtransport? Er det noe mer enn å argumentere politisk 
overfor fylkestinget? Arbeidspendlertilbud kan, på sikt, være aktuelt (høyere 
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drivstoffpriser). Det bør komme frem tydelige prioriteringer og hvor dette skal 
drøftes internt. 

- Samfunnssikkerhet har fått eget kapittel under nasjonale forventninger. En 
oppdatert Ros-analyse i kommunen og viktigste satsningsområder fra denne kan 
trekkes inn. Skogbrann vil også være et aktuelt og viktig tema for Iveland.  I 
tillegg er det viktig å tenke digital sikkerhet (velferdsteknologi).   
Fylkeskommunens klimaveikart kan brukes. Klima kapittel/strategi bør  følges 
opp med konkrete tiltak i årsbudsjett, økonomiplan og videre planlegging.  

- Positiv med satsingspunkt 7D. Gjennom dette kan kommunen være forbilde for 
andre aktører. 

- Satsingspunkt 4A «Støtte familier» bør tydeliggjøres. Kanskje innsatstrappa 
brukes. ( https://www.ostreagder.no/wp-content/uploads/2022/02/presentasjon-
HR-forum-Innsatstrapp.pdf ) Innsatstrappen kan også være bra for økonomien- 
(«hvor kan man spare» ).  

 
Fylkeskommunen mente også at oppsettet var oversiktlig. For mange områder var det 
en god sammenheng mellom utfordringsbilde og satsningsområder. Men på andre 
punkter kan sammenhengen og den røde tråden kan bli klarere. Videre kommentarer i 
punktform følger:  

- Folkehelse –folkehelseoversikten bør legges til grunn for utfordringsbilde. I 
fylkeskommunens arbeid med revisjon av regional planstrategi/regionplan Agder 
har folkehelseavdelingen lagt en foreløpig oversikt for Agder som benyttes frem 
til den regionale folkehelseoversikten er ferdigstilt. Kanskje kommunen kan gjøre 
det samme? Det er fremdeles god tid til å lage en folkehelseoversikt. 
Fylkeskommunen bidrar gjerne til å få bedre systematikk mellom 
folkehelseoversikten og utfordringsbildet.  

- Bruke fylkeskommunens kunnskapsgrunnlag (agdertall.no) - og trekke ut det som 
gjelder for Iveland.  

- Synliggjør klima, natur og samfunnssikkerhet mer.  Å sette realistiske mål, vil 
hjelpe kommunen med tydelige handlingsrom, og vil få mest effekt for hvilke tiltak 
kommunen kan gjøre. 

- Klima: Benytte muligheten å trekke frem utslippstall (Agdertall). I temaet savnes 
klimamål - er det muligheter å redusere utslipp? I kommunen utgjør landbruk en 
stor del av utslippene og kommunen kan vurdere å ta med mer om 
handlingsrommet innenfor dette. Klimaveikart Agder peker på noen muligheter. 

- Fylkeskommunen stiller seg til disposisjon for veiledning. Vennesla klima- og 
miljøplan er et godt eksempel.  

- Vise til at prioriteringspunktene ikke er rangert/ verdisatt, men tilfeldig satt opp 
dersom dette er tilfellet.  

- Fylkeskommunen har to støtteordning: klima og frivillingshetspolitikk, som 
kommunen kan benytte seg av. 

- Kan Iveland benyttes seg av interkommunal samarbeid med omkringliggende 
kommuner?  

- Fylkeskommunen oversende mer detaljerte kommentarer til dokumentet i 
etterkant av møtet.  
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